
Möte med byalagen   Simrishamn 250115 
 

 

Närvarande från Simrishamns kommun 

Jeanette Ovesson kommunstyrelsens ordförande,  

Pia Ingvarsson oppositionsråd, 

Jaennine Olesen ordförande Barn- och Utbildningsnämnden  

Diana Olsson kommundirektör  

Anders Wedin barn- och utbildningschef/skolchef 

 

Byalag representerade: 

Sankt Olof 

Brantevik 

Östra Vemmerlöv 

Simris/Viarp 

Kivik 

Södra Mellby 

Vitemölla 

Borrby 

Skillinge 

   

Mötet är ett uppföljningsmöte på vårt möte den 21/11. Upplägget för mötet är att vi ska hinna 

med både diskussion kring framtida modell för dialogmöten med byalag samt fortsatt 

information/diskussion kring temat – förskola och gymnasieverksamhet.  

 

  

1. Välkommen 

Jeanette hälsar välkomna och alla får presentera sig. 

 

 

2. Diskussion kring modell för framtidens dialogmöten 

Diana går igenom vad som bestämdes vid förra mötet med byalagen, den 21/11 och berättar 

också om hur vi i kommunen genomför medborgardialog. 

Vid förra mötet framfördes ett önskemål om att diskutera hur medborgardialog ska 

genomföras. 

Diana fortsätter med att gå igenom delaktighetstrappan, SKRs modell för medborgardialog, 

och går igenom de fem formerna;  

• Information 

• Konsultation 

• Dialog 

• Inflytande  

• Medbeslutande 

 

Bildspelet som Diana visade biläggs minnesanteckningarna. 

 

Fråga: 

Har kommunen någon övergripande kartläggning av hur medborgardialog sker? 

- Nej, men vi vet att vi genomför samtliga typer av medborgardialog. 

 



Frågor att diskutera: 

Vilken roll vill byalagen ha i mötet med förtroendevalda? 

Hur vill ni att dialoger med byalagen genomförs från kommunens sida? 

 

 

- Vi vill ha en dialog som gäller kommande beslut och att kommunen är intresserade av 

vad vi svarar. Att politikerna tar till sig av de inspel som byalagen kommer med. 

- Vi tycker att mötena är bra men upplever det mer som information än dialog. God 

framförhållning krävs om byalagen ska kunna representera. Det blir visserligen en 

lång process, det förstår vi. En oro finns för att representanterna blir ansvariga. Vi 

tycker att det är bra att ha en landsbygdssamordnare. 

- Byalaget ska lyfta frågor från medborgare i byn. Inte bara styrelseledamöter kan 

närvara vid dialogmötena. Byalaget kan inte ta över kommunens roll att samråda och 

konsultera medborgare. Vi är inga formella budbärare från kommunen. 

- Viktigt att ha en struktur. Viktigt att det är dialog om det kallas dialog. Komplettera 

med medborgarmöte i respektive ort med inriktning på speciella sakfrågor. Byalagen 

kan inte vara informationsbärare.  

- Vill ha riktig dialog. Byalagen ska kunna lyfta frågor som gäller sin by/ort. Budbärare 

från byn till kommunen men inte tvärtom. Hur ställer vi oss till protokoll? Räcker det 

med bara minnesanteckningar. Viktigt att dialogen dokumenteras och följs upp. 

 

Vilka områden är lämpliga att ha som tema vid informations- och dialogmöten med 

byalagen? 

 

- Alla aktuella frågor. Äldreomsorg och barnomsorg/förskolor och skolor. Dessa 

områden måste diskuteras med medborgarna  

- Skola, äldreomsorg, kultur, mjuka frågor får inte glömmas. 

- Skola, äldreomsorg, näringslivsfrågor, trygghet och säkerhet, översiktsplaner, 

detaljplaner, klimatpåverkan. Tre möten årligen är vårt förslag. 

- planer för byarna i dialog med varje by. Bostäder. Näringslivsfrågor, 

underhållsarbeten och infrastruktur. Specifikt bostadsplaner, detaljplaner, 

översiktsplaner och näringslivsplaner för byarna. 

- Instämmer med övriga. Det kan se olika ut i olika byar, olika frågor kan vara viktiga. 

 

 

3. Temadiskussion gymnasium 

Gymnasieskolan prioriterades som tema maa av tiden.  

 

Anders och Jaennine uppdaterar oss kring nuläget för gymnasieskolan. 

 

Frågor att diskutera: 

Vad vill ni skicka med kommunen i arbetet med ett samlat gymnasium? 

Vad är viktigt att kommunen tänker på i det framtida arbete med gymnasiets 

utveckling? 

 

- Det finns för lite fritidsaktiviteter. Gör en insats. Samlad skola. 

- Fysiskt samlad plats är viktig. Svårt att vara chef och ledare om man ska röra sig 

mellan platser. Hur viktigt är det att skolan är nära stationen? Matsal eller mat på 

staden? Positivt för näringslivet. 



- Tänka brett och erbjuda många linjer eller ha färre men riktigt attraktiva? Vi tror att 

ungdomarna vill ha det lätt och bekvämt att ta sig till skolan. 

- Ett levande centrum och en samlad skola. Simrishamn kan dra mer nytta av att vara en 

attraktiv kultur- och naturkommun. 

 

Deltagande byalag ges möjlighet att skicka ytterligare inspel en vecka framåt till 

diana.olsson@simrishamn.se. 

 

 

Diana Olsson avslutar mötet och informerar om att nästa möte blir i mitten av april och då 

kommer fokus att vara på Översiktsplanen. 

 

 

 

Vid tangenterna: 

Jeanette Ovesson  

mailto:diana.olsson@simrishamn.se

